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pachatelů je téměř nulové. Co bude dál? Spoluobčané, nebojte se neprodle-
ně tyto nekalosti ohlašovat, druhý den je pozdě.
Věřím, vážení spoluobčané, že přes negativa, která jsem ve svém úvodníku 
nastínil, najdeme v blízké budoucnosti i trochu optimizmu.

Josef Král

Poznámka: příspěvek jsem psal �4. 9. 2009, o pár dní je všechno jinak, 
předčasné volby nebudou. Nevím, jaká situace bude, až tento zpravodaj 
vyjde. V této zemi je všechno možné.

Usnesení
ze zasedání Zastupitelstva městyse Velké Poříčí  

dne 24. 8. 2009 (výtah)
Zastupitelstvo schvaluje:

 •  rozpočtové opatření č. 3/2009 ve výši �66 230,-- Kč a s úpravami 
   hlavních ukazatelů rozpočtu na rok 2009
 •  smlouvu o půjčce pro VAK Náchod na výstavbu kanalizace a vo- 
   dovodu na novém sídlišti ve výši 4 320 029,-- Kč 
 •  přijetí úvěrů od Komerční banky, a.s. na financování středně 
   dobrého municipálního revolvingového úvěru na profinancovní 
   akce Rekonstrukce Obecního domu ve Velkém Poříčí, ve výši 
   �0,3 mil. Kč,se lhůtou splatnosti do 30. 6. 20�� as úrokovou 
   sazbou �M+2,30 % p.a. a dlouhodobého municipálního úvěru  
   a profinancování akce Rekonstrukce  Obecního domu ve Velkém 
   Poříčí do výše 9,688 mil. Kč, s úrokovou sazbou �M+2,50 % p.a.  
   a se lhůtou splatnosti do �2/2020 
 •  předčasné splacení úvěru reg. č. �06/396-02 ze SFRB ze dne 
   20. �2. 2002, jehož zůstatek po splacení řádné anuitní splátky 
   k 30. 9. 2009 bude činit �32 �46,-- Kč  

Usnesení
ze zasedání Zastupitelstva městyse Velké Poříčí  

dne 21. 9. 2009 (výtah)
Zastupitelstvo schvaluje:
 • zvýšení nájemného v nájemních bytech od  �. �. 20�0 se sazbou   
  43,22 Kč/m2/měsíc
 • zvýšení nájemného v nebytových prostorách od  �. �. 20�0 se   
  sazbou: hlavní plochy  450,-- Kč/m2/rok, vedlejší plochy
  300,-- Kč/m2/měsíc
 • prodej čp. 258 (Růžek) panu Tylšovi za cenu  2 700 000,-- Kč
 • záměr prodeje pozemku �576/2 o výměře 40 m2  v k.ú. Velké   
  Poříčí, lokalita Studýnka
 • zakoupení ¼ pozemku p.č. 6�3 o výměře 2 430 m2 za cenu
  50,-- Kč/ m2 od manželů Matyskových  (¼ činí 607,5 m2 )
 • zrušení stávajících zřizovacích listin pro příspěvkové organizace  
  MŠ a ZŠ včetně jejich dodatků
 • nové zřizovací listiny pro příspěvkové organizace  MŠ a ZŠ   
  dle novelizace zákona 250/2000 Sb.
 • smlouvu o poskytnutí dotace č. HK/0568/S k projektu
  „Rekonstrukce Obecního domu ve Velkém Poříčí“, reg. č. 
   CZ.�.�3/2.3.00/�0.00568, uzavíranou mezi poskytovatelem   
  – Regionální radou regionu soudržnosti Severovýchod
  a příjemcem – Městysem Velké Poříčí.

Navýšení nájemného
ZM schválilo na svém zasedání dne 2�. 9. 2009 v souladu se zákonem
č. �07/2006 Sb. a �80/2009 Sb. navýšení nájemného v obecních bytech  
od �. �. 20�0.
používaná sazba nájemného v r. 2009  28,70 Kč/m2/měsíc,
  26,70 Kč/m2/měsíc 
nově používaná sazba v r. 20�0  43,22 Kč/m2/měsíc (jedná se  
  o cílovou částku u všech bytů) 
V r.  20�0 končí podle zákona jednostranné zvyšování nájemného v naší 
obci.

Slovo na úvod
Vážení spoluobčané,
po čtyřech měsících opět vychází Poříčský zpravodaj. Prázdniny utekly, 
je po dovolených, děti se vrátily z táborů, od babiček a opět se ve školách 
pilně učí.
Za čtyři měsíce se ve Velkém Poříčí mnohé událo. Nemůžeme si dovolit 
„obecní“ prázdniny, které by kopírovaly třeba prázdniny parlamentní. 
Nemůžeme si dovolit nic nedělat a věnovat se předvolebním aktivitám. 
Toto si mohou dovolit jen ti vyvolení.
To jsem se dostal k prvnímu bodu, a to k předčasným parlamentním  
volbám. Zbytečně zkrácený mandát vlády v době evropského předsednictví, 
ostuda s rozpuštěním parlamentu a se stanovením termínu voleb. Všechna 
tato rozhodnutí našich nejvyšších představitelů stojí republiku nesmírné 
prostředky, je pozastaveno schvalování nových zákonů (i když někdy je to 
možná lepší). Co se volbami změní? Lidé budou ještě více otráveni nechut- 
ným předvolebním bojem, možná ani nepůjdou k volbám. Jestli volební 
výsledky budou jenom trochu shodné s předvolebním průzkumem, čeká 
nás v dalších letech opět nejistota v přijímání reforem – např. zdravotní, 
důchodové. Také způsob, jak čelit celosvětové ekonomické krizi není jed- 
notný. Přes všechna negativa věřím, že lidé ve Velkém Poříčí k volbám při- 
jdou a že se budou rozhodovat podle svého nejlepšího svědomí.
Teď něco optimističtějšího. Mám spolu se zastupitelstvem nesmírnou 
radost, že se nám podařilo uspět při získání dotace na projekt Rekonstrukce 
Obecního domu. Nyní nás čeká velký úkol, vše technicky a administrativně 
zvládnout bez ztráty kytičky. Dokončení rekonstrukce je naplánováno na 
podzim roku 20�0.
Pokoušíme se získat dotační prostředky i na jiné akce. Jmenovat bych 
mohl cyklostezku z letiště ke Žďárkám, instalaci fotovoltaických článků na 
střechu tělocvičny, snížení energetické náročnosti ZŠ a MŠ, úpravu zeleně 
v obci atd. 
Celosvětová krize dolehla i na nás. Snížené daňové příjmy trápí všechny 
obce v republice. Propad bude činit cca 20 %. Proto musíme omezovat 
výdaje ve všech oblastech, pozastaveny jsou některé investiční akce, např. 
rekonstrukce komunikace k Homolce, snižují se provozní výdaje. Tímto se 
občanům omlouvám a věřím, že naplánované akce se nám podaří zařadit 
do plánu v co nebližší době. Ještě bych chtěl vysvětlit, že finance na běžný 
provoz, opravy a údržbu nelze porovnávat s prostředky získanými z dota-  
cí. Při získání určité dotace se musí zajistit tzv. spolufinancování, tzn., že 
k dotačním prostředkům musíme přidat naše. To činí někdy 7,5 %, někdy 
třeba i 40 %, podle druhu dotace. Ale např. u oprav cest musí vše hradit 
městys. Určitě je však výhodnější vůbec nějakou dotaci získat a pak ji dofi-
nancovat z vlastních prostředků. Doba, kdy bude mít EU ruku otevřenou 
skončí velmi brzo, nejpozději v roce 20�3. Proto je naší povinností „urvat“ 
co nejvíce v této době. Prostředky na spolufinancování je nutné si třeba 
i půjčit. Dělají to tak všechny obce.
Již dlouho jsme se na stránkách zpravodaje nezmínili o protipovodňových 
opatřeních. Bohužel nic nového, termín zahájení se neustále odkládá. Nyní 
je to jaro 20�0. Nepředstavitelně složitá je administrativa v procesu schvalo-
vání projektové dokumentace, kdy se všichni ke všemu vyjadřují, podávají 
připomínky a námitky. Ty se musejí znovu zapracovávat do projektu, navy-
šuje se cena. Tím se znehodnocuje koeficient prospěšnosti akce, tj. poměr 
vynaložených prostředků vůči účinnosti opatření. Potom se může také stát, 
že přijdeme o naše přední postavení na žebříčku důležitosti protipovodňo-
vých opatření v rámci celé republiky. S pomyšlením, že se ve státním roz-
počtu škrtá, kde se dá, to není dobrá představa. Pevně však věřím, že nyní, 
kdy jsou vydána veškerá stavební povolení a majetkoprávní záležitosti jsou 
také v pořádku, naše akce dostane zelenou. Do projektu již bylo vloženo 
tolik prostředků, že to snad ani nejde zastavit.
Co nás všechny velmi znepokojuje, je nárůst kriminality v naší obci. Co se 
v posledních měsících kolem nás děje, je neúnosné. Krádeže a vandalizmus 
jsou na denním pořádku. Policie stíhá případy pouze evidovat, odhalení 
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vívavosti. Stavba takovéhoto rozsahu se neobejde bez velké mechanizace  
a bez zvýšeného provozu. To s sebou samozřejmě přináší více bláta a prachu.  
Snažíme se tyto nepříjemnosti trochu eliminovat, pokaždé se to však nepo-
daří.
 Na snímku vidíme, že již jeden netrpělivý stavebník zahájil. Snímek je 
z �5. září 2009. Přejeme všem zdárný průběh výstavby.

Josef Král

Sídliště
 Jak si mnozí všimli, rozjíždí se stavba nového sídliště, pracovně nazvaného 
„Nad Svahem“. V současné době je dokončena kanalizace a vodovod, pro-
vádějí se práce na komunikaci. Ta bude, podobně jako na sídlišti Za Soko-
lovnou, provedena provizorně tak, aby se po ní mohli stavebníci dostat 
ke svým pozemkům. Finální povrchy včetně chodníků budou provedeny 
v roce 20�2. V letošním roce bude ještě do prostoru staveniště přiveden 
provizorně elektrický proud.
 V příštím roce vybuduje ČEZ trafostanici a rozvody el. energie k jednotli-
vým pozemkům. Dále bude provedena plynofikace a příprava pro veřejné 
osvětlení.
 Součástí infrastruktury nového sídliště je také chodník, který je již částečně 
dokončen v úseku od náměstí po ul. Kostelní. Ten bude pokračovat až po 
odbočku na sídliště. 
 Nyní pokračuje sepisování smluv o prodeji jednotlivých pozemků. Mimo 
jednoho jsou již všechny rozebrány. Pro případné zájemce o tento pozemek 
je inzerát otištěn na konci Poříčského zpravodaje.
 Po dokončení výstavby sídliště zde najde svůj nový domov celkem �8 rodin. 
Věříme, že stejně jako na sídlišti Za Sokolovnou se jim u nás ve Velkém 
Poříčí bude líbit. Zároveň žádám občany přilehlé lokality o trochu sho-

Název projektu: Rekonstrukce Obecního domu ve Velkém Poříčí 
Žadatel: Městys Velké Poříčí  
Program: Regionální operační program NUTS II Severovýchod 
Oblast podpory Rozvoj venkova 
Rozpočet projektu 57 902 5�0,�3 Kč 
Dotace: 48 535 6��,89 Kč

Výbor Regionální rady na svém zasedání �7. června 2009 schválil projekt Rekonstrukce Obecního domu ve Velkém Poříčí k podpoře z Region-
álního operačního programu NUTS II Severovýchod. Projekt zahrnuje rekonstrukci objektu obecního domu, který bude sloužit jako víceúčelové 
zařízení, kde obyvatelé městyse a jeho okolí naleznou kulturní a společenský sál, knihovnu s čítárnou, informační centrum, čtyři nové spolkové 
místnosti a prostory obecního úřadu.
Realizací projektu dojde k rozšíření služeb poskytovaných městysem a ke zkvalitnění infrastruktury pro volný čas, vzdělávání a občanské služby.  
Zároveň dojde k obnově a oživení stávajícího objektu v centru městyse, jehož provoz by bez nových investičních prostředků již nebyl udržitelný.
V současnosti je projekt ve své realizační fázi a čeká na podpis Smlouvy o poskytnutí dotace. Stavba byla zahájena v červenci tohoto roku a dle plánu 
bude ukončena v listopadu 20�0. Občanům městyse bude nový obecní dům sloužit od �. prosince 20�0.
Rekonstrukce Obecního domu ve Velkém Poříčí se stala jedním ze 66 projektů podpořených v oblasti podpory 2.3. Rozvoj venkova v rámci  
�0. kola výzvy v celém NUTS II Severovýchod. V tomto kole výzvy bylo za celý region soudržnosti registrováno �73 projektů.

Na přípravě projektu se podíleli:

Související odkazy: www.rada-severovychod.cz
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Obecní dům
Průběh výstavby - fotogalerii můžete sledovat na internetových stránkách 
www.velkeporici.cz.
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Knihovna oznamuje
Vzhledem k rekonstrukci Obecního domu je knihovna přemístěna do zdej-
ší tělocvičny (2.patro), půjčovní doba beze změny (Po �7-�9 h,
St 9-��h, 
Čt �7-�9 h).
Při této příležitosti bych chtěla poděkovat p. starostovi ing. Královi za 
vhodný výběr nového prostoru a zabezpečení včasného přestěhování.
Za promyšlené a rychlé přemístění a pomoc při zařazení knih děkuji také
p. Mityskovi a jeho skupině pracovníků.

Přijďte se podívat do nově umístěné knihovny, prohlédnout si boha-
tý a atraktivní knižní fond, který vás bude inspirovat třeba i k tomu, že 
se stanete aktivními čtenáři. Návštěvníkům je také k dispozici počítač 
 s připojením na internet, použití je bezplatné.
Budu se těšit na návštěvu svých dosavadních a dlouholetých čtenářů, samo-
zřejmě velmi ráda uvítám i nové zájemce.

Renata Rubešová, knihovnice

SBĚR NEBEZPEČNÉHO ODPADU
se uskuteční ve středu 2�. října 2009

v době od �5.00 – �7.00 hodin
vedle hasičské zbrojnice ve Velkém Poříčí

Sbíráme:
Oleje a tuky, barvy, ředidla, pryskyřice a lepidla, rozpouštědla, 

detergeny, odmašťovací přípravky, fotochemikálie, léky, pesticidy, 
baterie a akumulátory, zářivky a ostatní odpad s obsahem rtuti.

Zároveň proběhne sběr starých vyřazených televizorů 
a chladniček.

Tyto elektrospotřebiče odevzdávejte kompletní 
(tj. i včetně přívodního kabelu).

Současně budou sbírány i pneumatiky, a to jen z osobních vozů.

Úřad městyse

SBĚR VELKOOBJEMOVÉHO ODPADU
se uskuteční ve dnech ��. a �2. listopadu 2009

 (středa, čtvrtek)
v době od 8.00 – �7.00 hodin

vedle hasičské zbrojnice ve Velkém Poříčí

Součástí moderního životního stylu je i správné nakládání s odpadem.
Děkujeme, že třídíte odpad z domácností a tím šetříte naše životní pro-
středí.

Úřad městyse

Předčasné volby do poslanecké sněmovny v roce 2009
Jak všichni víme, předčasné volby se nám posunuly z plánovaného říjno-
vého termínu buď na počátek listopadu, nebo se budou konat až v řádném 
termínu v červnu příštího roku. V této době musíme čekat na další rozhod-
nutí z vyšších míst. Jakmile budeme mít další zprávy, budeme obyvatele 
informovat. Okrskové volební komise máme již sestavené, volební místo, 
budova základní školy, zůstává stejné jako v minulých letech. Až bude 
znám přesný termín voleb, dostanete do svých poštovních schránek včas 
volební lístky. Všichni čekáme jen na verdikt našich zákonodárců.

T. Šancová

TADY PRACUJEME, TADY POČÍTEJTE  
S NAŠÍ PODPOROU

„Jsme významnou společností skupiny Saar Gummi, která má své závo-
dy nejen ve více evropských zemích, ale také v USA, Brazílii, Číně, Indii 
a dalších státech. Je pro nás však velmi důležité, abychom prostřednic-
tvím podpory prospěšných aktivit dali najevo příslušnost ke konkrétní-
mu regionu a místu, kde se naše jednotlivé závody nacházejí,“ říká ředitel 
společnosti Saar Gummi Czech Ing. Jan Tichý. „Naše společnost dodává 
těsnící profily a lisovanou technickou pryž pro automobilový průmysl a tak 
je pochopitelné, že se ekonomická recese nevyhnula ani nám. Z původ-
ních 600 zaměstnanců byl jejich 
počet na počátku letošního roku 
redukován na 400 lidí. Podařilo 
se však získat nové dlouhodobé 
zakázky a nyní v Saar Gum-
mi Czech pracuje plných 500 
zaměstnanců. Dalších minimálně �00 lidí pro nás pracuje v dodavatelských 
firmách, které jsou z našeho regionu. Naši zaměstnanci mohou počítat  
s řadou sociálních výhod: příplatek formou stravenek 70 Kč na oběd, po 
odpracování 9 měsíců životní pojištění včetně pravidelného ročního vkla-
du �0 000 – �5 000 Kč, po odpracování �5 měsíců důchodové připojištění 
ve výši 500 Kč měsíčně, dopravu na všechny směny do práce a zpět z regio-
nů Náchod, Hronov, Velké Poříčí a Úpice. Od našich zaměstnanců požadu-
jeme plné pracovní nasazení a firemní loajalitu. Nabízíme však moderní 
pracovní prostředí, sociální výhody a v rámci regionu nadprůměrnou 
mzdu. Chápeme, že naši zaměstnanci mají svoje rodiny, že pocházejí  
z konkrétních měst a obcí. Prostřednictvím sponzoringu chceme podpořit 
i zajímavé aktivity v jejich okolí zaměřené na sport, kulturu, volnočasové 
aktivity jejich dětí.
Ve Velkém Poříčí podporujeme pravidelně fotbalisty, jednorázově např. 
mateřskou školku, Junáka a další. Letos navíc také výstavbu dětského hřiš-
tě. Celkem se jen letos jedná o částku dosahující výše �00 000 Kč. Naše hes-
lo je TADY PRACUJEME, TADY POČÍTEJTE S NAŠÍ PODPOROU,“ 
vysvětluje Ing. Tichý.

Pozdrav z mateřské školy
S novým školním rokem bych Vás chtěla všechny pozdravit 
a seznámit Vás s tím, co nás letos čeká. A je toho hodně. Ještě ke konci září 
bychom s dětmi chtěli vyrazit na výlet a v říjnu nás čeká dlouhý „Brambo-
rový týden“ se spoustou nápadů a překvapení a také s odpoledním setká-
ním s rodiči. Pozvání na adventní koncert se stalo již tradicí a uskuteční se  
i letos s vystoupením Poříčského Beránku. 
Zdá se mi, že to není tak dlouho, co jsme v naší školce slavili 50 let jejího 
působení, ale uteklo dalších deset let a my v letošním roce budeme slavit 
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60. výročí.  K této oslavě máme připravenou pozvánku pro širokou veřejnost  
v podobě týdne otevřených dveří se spoustou dalších doprovodných akcí.  
S podrobnostmi Vás seznámíme  
v dalším čísle časopisu. Ale již teď 
všechny srdečně zveme a těšíme se 
na Vaši návštěvu.

Blažena Baštová
ředitelka MŠ

Škola začíná...
�. září začal nový školní rok pro 202 
dětí našeho městyse a blízkého okolí. 
Tento den se do budovy naposledy vcházelo hlavním vchodem z náměstí. 
Následující den se pro žáky otevřel nový hlavní vchod směrem od škol-
ní jídelny. Žáci sešli do suterénu, kde si oblečení a obuv uložili do zbrusu 
nových šatních skříněk. Ve škole se tím vyřešil problém zabezpečení osob-
ních věcí žáků a hygieny šatních prostor.
Poprvé do lavic zasedlo 3� prvňáčků za laskavého dohledu jejich rodičů. 
Tento rok se pro ně otevřely dvě první třídy pod vedením p. uč. Jany Ško-
pové a Hany Valáškové. Seznámení a uvítání proběhlo v multimediální 
učebně, kde k dětem a rodičům promluvil ředitel školy RNDr. Jan Strašil  
a starosta Ing. Josef Král. Dětem pro radost zahrála na housle známé dětské 
písničky Karolína Borsová ze 6. třídy.
Vyučování dětí bude již třetím rokem probíhat podle vlastního školního 
vzdělávacího programu „Škola pro každého“. Jaké jsou změny oproti minu-
lému? Přibyly nové volitelné předměty, změnil se počet hodin jednotlivých 
předmětů v ročnících, učitelé zařazují jiné metody práce, se kterými se nej-
prve seznamují ve vzdělávacích programech během celého školního roku. 
Ovšem pro žáky je nejdůležitější sama osobnost učitele. V pedagogickém 
sboru se objevila nová tvář, do 4. třídy nastoupila Hana Maršíková jako uči-
telka I. stupně. Její třída vloni vyhrála soutěž ve sběru pomerančové kůry. 
Za odměnu se podívají do zámku a farmaceutického centra v Kuksu. Mají 
tak příležitost se blíže poznat ze všech stran. Přejeme jim vzájemné sympa-
tie a chuť něco dokázat.

J. Vitverová

Dětský den aneb Cesta do minulosti
V pátek 4. září 2009 jsme se vydali od náchodského zámku zámeckou alejí 
na louku před starým vojenským hřbitovem. Tam jsme se rozdělili po tří-
dách a na několika stanovištích jsme plnili různé úkoly. Na prvním byli 
černí myslivci a hraničáři, kteří nám vyprávěli o své činnosti během války 
v roce �866, a za správně zodpovězené kontrolní otázky nám dali obrázky 
dobových uniforem. Na druhém stanovišti jsme házeli podkovou na dře-
věný kolík, zabodnutý v zemi. Kdo se trefil, dostal lízátko. Jinde nám vojáci 
z období napoleonských válek ukázali střelbu z pušek, přebíhali jsme dřevě-
nou lávku a na jejím konci jsme s mečem v ruce bojovali s rytířem. Odmě-
na nás opět neminula. 
Dobývání vozu háze-
ním šišek byla také 
velká legrace. I posled-
ní úkol byl zábavný. 
Utvořili jsme dvojice 
a v koňském postroji 
jsme o závod obíhali 
metu. Nakonec nám 
všichni vojáci společně 
předvedli ukázku boje 
a vojenského výcviku. 
Chtěli jsme se ještě 
svézt v kočáře taženém 
koňmi, ale ve frontě stálo tolik dětí, že se na nás už nedostalo. Snad příště… 
Náladu nám to rozhodně nepokazilo, dostali jsme spoustu drobných dárků 
a skvěle jsme se pobavili. Přestože bylo chladno, dětský den se nám všem 
moc líbil!

Eliška Čapková, Radek Týč – 5. třída

 

Vybavení dílen Střední školy propagační tvorby a poly-
grafie Velké Poříčí
Se zahájením školního roku byla slavnostně zahájena výuka na čtyřbarvo-
vém ofsetovém tiskařském stroji s elektronickým řízením tiskového proce-
su. Do fáze realizace se tak dostal projekt spolufinancovaný Evropskou unií 
z Evropského fondu pro regionální rozvoj – ROP NUTS II Severovýchod.
Pro financování projektu jsme použili z evropských dotačních titulů pod-
poru rozvoje spolupráce podnikatelského prostředí se středními školami.
Naše škola se tak dostává mezi nejlépe vybavené polygrafické školy v České 
republice. Dílny jsou vybaveny ofsetovou, sítotiskovou a tamponovou tech-
nologií.  Vedle technologie tisku máme kvalitní vybavení pro předtiskovou 
přípravu, která probíhá na počítačích Mac i PC. V dokončovacím zpraco-
vání máme nový stroj pro lepenou vazbu V2 a starší vybavení pro skládání 
tiskových archů a šitou vazbu V�.
Technologické vybavení školy je ale jenom jednou podmínkou. Nemůžeme 
zpracovávat papír, který by šel do stoupy. Na to nejsou rozhodně prostřed-
ky, a proto jsme vděční za každou zakázku, na které může probíhat výuka. 
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V minulém roce to byly zejména tiskoviny pro zájmové spolky zahrádkářů, 
včelařů, hasičů, pro školy a malé obce. 
Všechny poříčské občany zveme na Dny otevřených dveří, které proběh-
nou v pátek 6. a v sobotu 7. listopadu dopoledne.

Rudolf Volhejn

Setkání Poříčí
Poslední červnovou sobotu se uskutečnilo ve Spáleném Poříčí již �6. setká-
ní obcí s názvem Poříčí. Tentokrát se z velkopoříčských sportovců nezú-
častnil nikdo, tak čest zachraňoval pouze starosta, kterého podpořily dvě 
mladé spolujezdkyně. Všichni tři se zúčastnili setkání představitelů obcí, 
prohlédli si město, zahráli si golf.
 Stěžejním bodem diskuze všech starostů byl nedostatek finančních pro-
středků v obecních kasách, problematika dotací a s tím spojený další roz-
voj. Všichni se shodli v tom, že je nutné v maximální míře zkoušet evropské 
dotace, a ty v případě úspěchu dofinancovávat, třeba i pomocí půjček. Na 
nic jiného peníze nezbudou.
 Velké Poříčí se mohlo pochlubit novým víceúčelovým hřištěm, šatnami  
a úspěchem při získání dotace na rekonstrukci Obecního domu.
 Další setkání je v Poříčí nad Sázavou a v roce 20�� přivítáme všechny Poří-
čáky u nás ve Velkém Poříčí. Doufejme, že už v nově zrekonstruovaném 
Obecním domě.

Dopravní nehoda
Stala se v neděli 2. srpna 2009 navečer. Řidička osobního automobilu BMW 
jedoucí po Poříčské ulici směrem od Náchoda nezvládla při vjezdu na 
náměstí své vozidlo, najela do protisměru. V prostoru přechodu pro chodce 
u tělocvičny vjela na chodník, kde čelně narazila do sloupu osvětlení pře-
chodu. Sloup urazila a tlačila ho přibližně 70 m před sebou. Auto skončilo 
před prodejnou potravin. Osádce vozu se nic nestalo.
Hasiči zajistili automobil proti úniku ropných produktů, PČR případ zdo-
kumentovala, pan Havel odpojil el. proud.  Vše naštěstí relativně dobře 
dopadlo. Umíte si však představit, že by někdo šel po chodníku? Hrůza 
pomyslet.

Nekázeň řidičů
 Již dlouhou dobu se ve Velkém Poříčí vyskytuje nešvar stání automobilů na 
chodnících, v mnoha případech i v protisměru. Největší problém je hlavně 
v prostoru restaurace u Hanušů a dále v Poříčské ul. k „Železňáku“. Řidiči 
by se měli zamyslet nad tím, že znemožňují průchod po chodníku chodcům  
a třeba maminka s kočárkem musí auta nebezpečně objíždět po silnici.

J Král

STALO SE
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Vítání občánků
V sobotu 27. června 2009 jsme přivítali dalších �4 nových občánků Velkého 
Poříčí. Ve slavnostně vyzdobeném sále hasičské zbrojnice paní místosta-
rostka Mgr. Nataša Šancová přivítala 7 holčiček a 7 chlapců. 

Ladislav Klepáček 30. 9. 2008
Mateusz Jarmulowicz �6. �. 2009
Jiří Renner 30. �. 2009
Kristýna Brahová 6. 2. 2009
Kristýna Rajsenrová 8. 2. 2009
Lukáš Máslo �7. 2. 2009
Natálie Kratochvílová 26. 2. 2009
Daniela Klimešová 9. 3. 2009
Anna Kráčmarová �6. 3. 2009
Eliška Pražáková �8. 3. 2009
Veronika Steinhauserová 7. 4. 2009
Adam Bakeš �6. 4. 2009
Ondřej Lokvenc 26. 4. 2009
Ondřej Murga 28. 4. 2009 

K příjemné atmosféře přispěl hudebním doprovodem p. Josef Vlach a děti 
MŠ pod vedením učitelek pí Baštové a pí Tiché. Rodičům byly předány 
drobné dárky pro jejich děti. Našim novým občánkům a jejich rodičům 
přejeme hodně zdraví. Další občánky přivítáme s velkou radostí již v měsíci 
listopadu 2009.

Dětský den
Koncem června uspořádalo mysli-
vecké sdružení společně s hasiči ve 
Velkém Poříčí dětský den. Akce se 
konala v prostorách hasičské zbroj-
nice a přilehlém okolí. Společným 
cílem bylo seznámit děti s náplní 
činnosti myslivců a probudit v nich 
cit a zájem o přírodu a vše živé. Děti 
byly seznamovány s mysliveckou zoologií, poznávaly trofeje, vycpaná zvířa-
ta a dravce z čeledi ptáků, s kynologií, kde viděly ukázky výcviku loveckých 
psů, čtyřnohých kamarádů, pro myslivce nepostradatelných. Velmi atrak-
tivní byly pro děti lovecké zbraně a následně střelba ze vzduchovky. Některé 
děti dosáhly velmi slušných výsledků. Za úspěchy byly odměňovány drob-
nými dárky. Na závěr byly seznámeny s oborem lesnictví. Nakonec bylo pro-
mítáno několik videozáznamů. Také hasiči přispěli svým dílem ke zdárnému 
průběhu akce. Poříčská veřejnost hodnotila celkově tuto akci velmi dobře  
a byl vysloven názor, aby v příštím roce došlo k jejímu opakování. K úspě-
chu přispěla také možnost posezení při občerstvení, kde se opékalo prasát-
ko. Organizátorům akce patří dík.

MUDr. Václav Štěpánek

Klub seniorů
V úterý 8. září 2009 jsme zahájili druhý ročník Klubu seniorů ve Velkém 
Poříčí. Snažili jsme se navázat tématicky na loňský rok, kdy přišel s kro-
nikou městyse bývalý kronikář pan Josef Pašťalka. Vypravoval o historii 
Velkého Poříčí a četl úryvky z kroniky. Každý, kdo měl zájem, mohl do ní 
nahlédnout. Letos jsme pozvali paní Vlastu Klapalovou, která má boha-
té vědomosti o tomto kraji a jako bývalá učitelka umí poutavě vypravovat  
a zaujmout posluchače. Povídání doplnila promítáním DVD historických  
i současných fotografií Hronova, které nám poskytli na MÚ v Hronově. Lidé 
dříve narození se dokázali zorientovat v historických fotografiích, nacháze-
li tam objekty, které už neexistují. Paní Klapalová také zmínila významné 
rodáky, známé i méně známé. Neopomněla ani školství v okolních obcích, 
těžký život učitelů, jejich osvětovou práci. Vyprávění zpestřila různými 
perličkami. Bylo to velice příjemné odpoledne. Přestože venku bylo krásné 
babí léto, sál „hasičárny“ byl plný. A letos díky panu Karlu Havlovi, který 
nám instaloval mikrofon, slyšeli dobře i posluchači v nejvzdálenějším kou-
tu místnosti.

Příští program: 
�2. října žáci z hotelové školy v Hronově s paní učitelkou Štirandovou před-
vedou ukázky vyřezávání ovoce a zeleniny
�0. listopadu letecké snímky našeho kraje spojené se soutěží o ceny
Sdělení: Kurz počítačů byl naplněn, přijímáme pouze přihlášky náhradníků 

Ohlédnutí za listopadem 1989 po dvaceti letech
Vážení spoluobčané,
jako dlouholetý člen rady a zastupitelstva naší obce Velké Poříčí jsem na-
psal již ohlédnutí po deseti letech. Listopad �989 otevřel cestu k možnosti 
osamostatnění naší obce. Naši otcové také pracovali na osamostatnění 
Velkého Poříčí. Ustavující schůze přípravného výboru se konala v restau-
raci Sokolovna ��. května �968, po okupaci armádami Varšavské smlouvy 
bylo jejich úsilí zmařeno. Teprve my jako další generace jsme se dočkali 
2. února �990, kdy u kulatého stolu na MěNV Hronov byli jmenováni do 
rozšířené rady MěNV v Hronově také tři zástupci zaVelké Poříčí: za OF pan 
Čejchan František, za ČSL pan Cvejn Václav a za KSČ pan Lanta Bohuslav.
Dále za OF zástupci V. Poříčí do pléna: paní Polická Jitka a pan Šulitka Jiří.
V březnu �990 byl pak jmenován pan Šulitka i do rady MěNV. Tito čtyři 
zástupci v radě nesli pak po celý rok �990 největší tíhu všech jednání až do 
počátků nové samostatnosti obce a věnovali této činnosti hodně času a osob-
ního volna. Měli jsme jako patrioté na srdci především prospěch naší obce  
a žabomyší politické záležitosti jsme řešili u piva. Táhli jsme všichni za 
jeden provaz, což zpočátku nemohli někteří Hronováci pochopit. Refe-
rendum bylo zahájeno �9. března �990, výsledek byl oznámen veřejnosti 
v kinosále Obecního domu dne �3. dubna �990 s tímto výsledkem: �242 
občanů pro samostatnost tj. 73,6 %, proti 7 %. Zbytek občanů se nevyjá-
dřil nebo nebyl doma zastižen – tedy jasná vůle po osamostatnění obce. 
První novodobé svobodné volby do zastupitelstva naší obce se konaly  
24. listopadu �990. Výsledek voleb: ČSL – 6 mandátů (39,28 %), OF – 5 man- 
dátů (36,85 %), ČSS – 4 mandáty (23,86 %). V seznamu zapsáno �736 voli-
čů, odevzdáno �48� platných obálek, volilo 85,48 % voličů. Zvoleni byli 
zastupitelé: MUDr. Král Jan (ČSL), Jiří Šulitka (OF), ing. Josef Král (OF), 
Jiřina Doležalová (OF), Marie Hajná (ČSL), Václav Cvejn (ČSL), ing. Anto-
nín Krmaš (ČSL), Jitka Polická (ČSL), František Čejchan (OF), Karel Keb-
ort (ČSL), RNDr. Renata Štěpánková (ČSS), Ing. Bohuslav Dvořák (OF), 
Milada Martincová (ČSS), Bedřich Němeček (ČSS), Mgr. Stanislava Suková 
(ČSS). Podrobnosti si mohou zájemci přečíst v obecní kronice, kterou jsem 
tehdy založil.
K �0. výročí jsem mimo jiné psal o nepovedené privatizaci a špatně fun-
gující legislativě, o rozloučení s Josefem Luxem, jedním z mála slušných 
politiků, v katedrále sv. Víta v Praze, o tom, že obnova hospodářského  
i občanského života bude zdlouhavá a nelehká, že nejvíce postiženou oblas-
tí našeho života je morálka. To se bohužel v následujících letech ještě potvr-
dilo.
Nedávno jsem se u piva důvěrně svěřil, že mám �05 tisíc korun dluhů. 
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Se zjevně škodolibým zájmem se přísedící dotazovali, cože jsem to zbabral.  
I sdělil jsem jim, že jsem to ani tak nezbabral já sám, ale my všichni, zejména 
naši politikové a vlády a že ten dluh tam mají i oni včetně kojenců. Pravolevé 
vlády dlouhodobě vedly žabomyší politické války, vzájemně se osočovaly, 
ale bez rozdílu schvalovaly deficitní rozpočty. Ty počáteční tzv. vyrovnané 
byly jen proto, že tam přihodili peníze, které tam nepatřily (např. důchodo-
vý fond). Tak jsme všichni svorně projídali léta naši budoucnost. Bohužel 
zodpovědnost a postih politiků za toto nezodpovědné jednání nebyl  
a zatím není žádný. Člověk je už od přirozenosti takový, když mu někdo 
slíbí světlé zítřky, blahobyt a pečené kachny do úst, tak na to rád naletí. Ale 
která politická strana to chce dnes dál slibovat, tak na to nebude mít. Doma 
známe vyrovnaný rozpočet, nemůžeme utrácet víc, než vyděláme a půjčky 
jsou ošemetné, musí se totiž splácet i s úroky. Snad na to konečně někte-
ří naši politici už přišli – jen aby měli většinu!!! Vytratilo se vlastenectví  
a pocit zodpovědnosti. Všechno by se prodávalo cizincům – továrny, pivo-
vary, letiště, dokonce i pitná voda, která bude brzy dražší než ropa. Co nám 
potom ještě zůstane? Nezachováme-li doma alespoň základní zemědělskou 
výrobu – obilí, brambory, mléko a maso, co by mohlo nastat v případě glo-
bálního konfliktu, až by přestal dovoz ze všech koutů světa? Malý příklad  
jsme zažili při dočasném uzavření dodávky ruské ropy. Před lety bylo naší 
chybou podlézání na východě, nedělejme stejnou chybu nyní na západě. 
Měli bychom si i v EU zachovat svoji identitu, řídit se zdravým rozumem  
a nezaprodávat se, pracovat pro naše občany a sloužit prosperitě naší vlasti. 
To by mělo být krédem zejména všech politiků, kteří nás zastupují počínaje 
obcí a konče parlamentem.
Za dvacet let samostatnosti jsme v naší obci vykonali mnoho dobrého, 
nebudu vyjmenovávat to, co sami víte a vidíte. Přeji proto našemu Městysi 
Velké Poříčí zdar v dalším rozvoji, podnikatelům více zakázek a překonání 
současné krize, samosprávě a všem našim občanům do dalších let vše nej-
lepší, zdraví, spokojenost a Boží požehnání v rodinném i osobním životě. 

Václav Cvejn, kronikář městyse
Velké Poříčí �5. září 2009 

Tak už je to zase tady
Ptáte se co? No, znovu začalo fotbalové šílenství!!! Po dvou měsících klidu, 
kdy jsme si všichni užívali zasloužené dny dovolených, prázdnin, odpo-
činku, se opět náš stadion ve Velkém Poříčí zaplnil hráči všech generací  
a věrnými fanoušky velkopoříčské kopané. A po několika dlouhých letech 
se je znovu na co dívat, čemu fandit a z čeho vybírat. Po hubených letech, 
kdy náš městys reprezentovala družstva mužů a maximálně jedno či dvě 
družstva mládeže, se pro letošní soutěžní ročník můžeme pyšnit 6 družstvy 
v různých věkových kategoriích. Pod hlavičkou TJ Velké Poříčí v tomto sou-
těžním ročníku nastupují družstva mladších a starších přípravek, starších 
žáků, dorostenců, a družstva mužů „A“ a „B“. Momentálně nejsledovaněj-
ším družstvem jsou muži TJ Velké Poříčí „A“. Družstvo nastupuje v okres-
ním přeboru – JIH. Okresní přebor je pro letošní rok rozdělen do dvou sku-
pin – SEVER a JIH. Soutěž se v podzimní části hraje dvoukolově, systémem 
každý s každým. Po skončení podzimní části bude tabulka rozdělena. První 
čtyři družstva postoupí do skupiny, v níž se utkají stejným systémem o titul 
okresního přeborníka (vítěz – postup do krajské B-třídy). Zbývající družstva 
se utkají o „černého Petra“ – udržení se v okresním přeboru. Po první části 
podzimní soutěže bylo naše družstvo na první pozici. Doufejme, že se tato 
situace příliš nezmění a na jaře budeme nedočkavě sledovat souboj o příč-
ky (nebo příčku) nejvyšší. V letošní sezoně družstvo vede pan Josef TILG  
a Josef PAVLŮ.
V kategorii mužů v rámci Okresní soutěže nastupuje TJ Velké Poříčí „B“. 
Původně myšlený „rozmar starších pánů“ se v současnosti stává možností, 
jak v budoucnu zásobovat talenty naše družstvo „A“. Ke dnešnímu dni (tj. 
�4. 9. 2009) družstvu patří �. příčka okresní soutěže. V budoucích letech 
by věkově měla začít dorůstat mladší generace a ta by v tomto kolektivu 
měla být postupně připravena pro úskalí dospělé kopané. V současnosti 

se mužstvu skvěle věnuje pan Zdeněk BURDYCH ml. Po mnoha letech 
bylo pro letošní sezonu přihlášeno družstvo dorostenců. Vedení se ujal 
pan Petr BERAN. Základ družstva byl složen z hráčů, kteří ukončili své 
působení v kategorii žáků. Postupně se podařilo mužstvo doplnit i hráči 
z okolních oddílů jako Jiskra Machov, Sokol Stárkov, TJ Babí, AFK Hronov. 
Hráčský potenciál je na solidní úrovni. Družstvo nastupuje v meziokres-
ním přeboru okresů Náchod a Rychnov nad Kněžnou. Věkový průměr je 
prozatím nízký, družstvo však ve stejném složení zůstane minimálně dvě 
sezony. Výsledky, které se prozatím nedostavují (tři prohry), však nesmějí 
odradit hráče ani fanoušky. Trpělivost růže přináší a chlapcům kolem pana 
Berana začnou růže v budoucnu určitě také vonět. Družstvo dorostenců 
hraje svá domácí utkání jako předzápas mužů TJ Velké Poříčí „A“ (soboty). 
Dalším mládežnickým družstvem jsou starší žáci. Družstvo hraje svoje 
utkání v rámci okresního přeboru. Po odchodu 7 hráčů základní sestavy 
byli trenéři pan Oto TÓTH a Jan GERČÁK nuceni začít budovat novou 
kostru družstva. Počet hráčů je relativně dostačující. Fotbalovou kvalitu ale 
trenéři zatím musejí hledat nebo pilně do hráčů dostávat a pilovat. Družstvu 
se momentálně daří se střídavými úspěchy. Výhodou je , že po sezoně opus-
tí družstvo pouze dva hráči, takže kostra by měla jako u družstva doros-
tenců zůstat minimálně dvě sezony pohromadě. Do utkání nastupují děti 
narozené v letech �995 – �998. Příprava probíhá ve dnech pondělí a středa 
- momentálně v časech �6.30 - �8.00 h. Družstvo starších žáků hraje svá 
domácí utkání jako předzápas mužů TJ Velké Poříčí „B“ (neděle).
Dlouhodobě reprezentovanou kategorií jsou starší přípravky. Druhým 
rokem se vedení tohoto družstva věnují pan Kamil CINKA a Miroslav 
HRODEK. Tato kategorie zahrnuje hráče narozené v letech �999-2000. 
Družstvo nastupuje v okresním přeboru náchodského okresu. Pro letošní 
sezonu se do soutěže přihlásil rekordní počet družstev, a to osm. Soutěž se 
hraje systémem turnajů za účasti 4 mužstev. Dva turnaje přivítá i naše hřiš-
tě. Chlapci stojí proti silným soupeřům, např. TJ Náchod, MFK Nové Město 
n. M., a tak pochvala za každý vybojovaný bod je na místě. Příprava probíhá 
ve dnech pondělí a středa - momentálně v časech �6.30 - �8.00 hod.
A na řadě jsou naši nejmenší – mladší přípravka. Soutěž, ve které nastupu-
jí, je okresní přebor. Počet družstev v soutěži je pět. Soutěž se hraje také for-
mou turnajů. Vedení našich nejmenších se věnují pan Stanislav HORNYCH  
a Josef ČERMÁK. Po začátku školního roku se našim trenérům podařilo na 
hřiště získat mnoho nových adeptů našeho „národního“ sportu. V tomto 
družstvu hrají děti narozené v roce 200� a mladší. Každé utkání je velký 
zážitek nejen pro děti, ale hlavně pro rodiče, kteří v současnosti navštěvují 
v hojném počtu nejen soutěžní utkání, ale i tréninkové jednotky.  Příprava 
probíhá ve dnech pondělí a čtvrtek momentálně v časech �6.00 – �7.30 
hod. V rámci těchto informací bych rád požádal rodiče našich dětí, aby 
nás přišli v našem úsilí se svými dětmi podpořit. A je jedno, zdali je Vaše 
dítko chlapec nebo holčička. Jsme jeden z mála menších oddílů, kterému se 
v současnosti daří do soutěží přihlásit a udržet čtyři družstva mládeže. Dětí 
je však stále málo. Družstvo starších přípravek někdy zajíždí k utkáním jen 
s minimálním počtem hráčů. Informace o tréninkových jednotkách jsou 
výše uvedeny a telefonické kontakty na trenéry lze najít na internetových 
stránkách oddílu – www.velkeporici.cz/kopana. Na těchto stránkách je 
možno také sledovat informace o výsledcích jednotlivých družstev, tabul-
ky a další informace. Případné připomínky, návrhy, postřehy k fungování 
oddílu je možno zasílat na e-mail: tjvelkeporici@seznam.cz.
Těšíme se na Vaši návštěvu a podporu našich družstev všech kategorií. 
Přijďte se podělit o naše radosti nad výhrami i s našimi splíny po prohra-
ných utkáních.

Oto Tóth 

Mladí hasiči v Bělovsi slavili půlkulaté výročí
V Bělovsi se dne 29. 8. 2009 uskutečnila oslava výročí 55 let nepřetržité prá-
ce s mládeží. Slavnostní nástup všech Mladých hasičů (MH) oslavu zahájil. 
Po úvodním slovu starostky sboru Šárky Cimbálníkové, začalo kouzelnické 
vystoupení Miloše Malého a následoval rozhovor s Jakubem Štěpánem, začí-
najícím hercem a moderátorem rádia Relax. Mladí hasiči formou ukázek 
předvedli svoji práci v oddílu (ukázky štafety 4x60 m, štafety dvojic, požár-

SPORT
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ního útoku CTIF a požárního útoku). Ukázky byly prostřídány s dětskými 
hasičskými soutěžemi (zdolávání překážek, stříkání na plechovky, chůze 
po kladině). Za hasičské peníze, získané v soutěžích, si děti mohly vybrat 
ceny od sponzorů. Z hronovského regionu organizátoři děkují firmám 
Delta Velké Poříčí, s.r.o., 
ELEKTRO ŠPREŇAR, 
s.r.o., Hronov – Velký 
Dřevíč, Elektrodrapač, 
s.r.o., Velké Poříčí, Hol-
man Real, s.r.o., Hro-
nov, Město Teplice nad 
Metují, Městys Velké 
Poříčí, Nadačnímu 
fondu Petra Pakosty, 
firmě Tamadex, s.r.o., 
Hronov – Zbečník a 
Wikov MGI, a.s., Hronov – Zbečník. Děti si dále mohly pod dohledem čle-
nů Eldoráda zajezdit na lanovce, raftu, lodičkách, zastřílet si z luku. Mnohé 
děti neodolaly hasičskému žebříku či jízdě v hasičském autě. S Policií ČR, 
která na oslavu také dorazila, si mohly navíc zasoutěžit o pexeso s doprav-
ními značkami. Výstava historických materiálů o práci v oddílu byla také 
zajímavá. Mladí hasiči obdrželi od senátora pana Ing. Petra Pakosty pěkný 
dárek (plyšového maskota). Také poslankyně parlamentu ČR Mgr. Zdeňka 
Horníková dětem popřála hodně úspěchů. Závěrečná soutěž byla věnována 
dospělým. Účastnilo se jí na 5 pětičlenných družstev z řad dobrovolných 
hasičů i laiků. Výzvu přijal i host a bývalý Mladý hasič z Mezilesí u Nového 
Města nad Metují Jakub Štěpán. Konec oslav se nesl ve znamení taneční 
zábavy (STANLEY). I přes nepřízeň počasí se oslava vydařila a účast nebyla 
zanedbatelná. „Hasičství kdo zamiluje, dobré srdce projevuje.“

Ing. Jiří Polák,
mediální poradce SDH a oddílu MH Běloves

Historické snímky

1.	Snímek	pořízený	z	náměstí,	vpravo	nejblíže	rohový	dům	s	dnešní	prodejnou	pana	
Skořepy,	vzadu	pěkně	viditelný,	stromy	nezakrytý	kostel,	pod	ním	dům	Hubkových,	
vlevo	dům	Pašťálkových.

2.	Nedávná	minulost	–	zahájení	stavby	infrastruktury	na	sídlišti	Za	Sokolovnou.

Rozpis služeb stomatologické lékařské pomoci
okresu Náchod 

na říjen a listopad 2009
Ordinační hodiny: sobota, neděle a svátek 8.00 – 12.00 h.

 3. - 4.�0. MUDr. Šťovíčková Jana 
  Denisovo nábř. 665, Náchod
 �0. - ��.�0. MUDr. Vaňková Jana, 
  ul. Manž. Burdychových 325, Červený Kostelec
 �7. - �8.�0. MUDr. Vejmola Alois
  Palackého 20, Náchod
 24.- 25.�0. MUDr. Vejmolová Ivana
  Náchodská 548, Velké Poříčí
 28.�0. MUDr. Ságlová Simona – D.C.M.
  ZŠ Malecí, Nové Město nad Metují
 3�.�0.-�.��. MUDr. Vinterová Eva
  Denisovo nábř. 665, Náchod
 7.��. MUDr. Zdražilová Alena
  Denisovo nábř. 665, Náchod
 8.��. MUDr. Rysnarová Božena
  ul.Manž. Burdychových 325, Červený Kostelec
 �4.- �5.��. MUDr. Zdražilová Alena 
  Denisovo nábř.665, Náchod
 �7.��. MUDr. Rysnarová Božena
  ul. Manž. Burdychových 325, Červený Kostelec
 2�.- 22.��. MUDr. Ansorgová Helena
  Sokolská 3�7, Červený Kostelec
 28.- 29.��. MUDr. Čábelková Renata
  ul. J. z Poděbrad 937, Hronov

Občanské sdružení Diakonie Broumov ve spolupráci 
s MS Českého červeného kříže Velké Poříčí 

vyhlašuje
HUMANITÁRNÍ SBÍRKU

v úterý dne 20. října 2009
dopoledne od 9.00 h. – 11.00 h. odpoledne od 13.00 hod. – 17.00 h

v SOKOLOVNĚ ve Velkém Poříčí 

Jaké věci je možné darovat: 
• letní a zimní oblečení (dámské, pánské, dětské)
• lůžkoviny, prostěradla, ručníky, utěrky, záclony
• látky (minimálně �m2 - prosíme, nedávejte nám odřezky a zbytky látek)
• domácí potřeby – nádobí bílé i černé, skleničky – vše nepoškozené
• peří, péřové a vatované přikrývky, polštáře a deky
• obuv –veškerou nepoškozenou
• knihy – nepoškozené, kvalitní

CO NÁS ČEKÁ

Děkujeme
obyvateli	Domu	seniorů

panu	Kropíkovi	za	nemalou	finanční	pomoc
při	digitalizaci	televizního	vysílání

v	tomto	domě.
Úřad	městyse
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Věci, které vzít nemůžeme:
•ledničky, televize, počítače a jinou elektroniku, matrace, koberce – z eko-
logických důvodů
•nábytek, jízdní kola a dětské kočárky – riziko znehodnocení transportem
•znečištěný a vlhký textil 

Věci, prosíme, zabalte do igelitových pytlů či krabic, aby se nepoškodily 
transportem

Děkujeme za Vaši pomoc.

Sbor dobrovolných hasičů Velké Poříčí
Občané Velkého Poříčí, kteří se chtějí zbavit kovového odpadu, mohou tak 
učinit každé pondělí v době od �7.00 do �9.00 hodin v hasičské zbrojnici. 
Pokud byste šrotu měli více a bylo by to nad Vaše síly, přijďte se domluvit, 
my si pro něj rádi přijedeme. 

Tomáš Polák
 

Sbor dobrovolných hasičů Velké Poříčí
pořádá v sobotu 17. října 2009
tradiční posvícenskou zábavu

spojenou s vepřovými hody.
Jídla budou připravena od �7.00 hodin,

zábava začne ve 20.00 hodin. 
K tanci a poslechu bude hrát country hudba.

Na Vaši účast se těší pořadatelé.

POZVÁNKA

na tradiční předvánoční prodejní výstavu,
která se koná v sobotu 2�. listopadu 2009

od 9 do �6 hodin.
ve školní jídelně na náměstí ve Velkém Poříčí.

Srdečně zve pořadatel ČČK Velké Poříčí

Charitativní akce „Stromek splněných přání“
Již II. ročník charitativní akce „Stromek splněných přání“ se uskuteční ve 
dnech �7. a �8. listopadu 2009 ve foyer sálu J. Čapka v Hronově v době od 
9.00 - �6.00 hodin. Organizátoři prosí touto cestou všechny hodné lidi, aby 
věci určené pro prodej nosili v týdnu od 9. listopadu do �3. listopadu do 
Informačního centra KIS Hronov. 
Věci nemusí být nové, ale čisté a neponičené. Nosit můžete např.
keramiku, knihy, kosmetiku, hračky, svíčky, upomínkové předměty, vlast-
noruční výrobky aj. Oblečení prosím nenoste.
Vámi donesené věci budou ve výše uvedené dny za symbolickou cenu 
prodány a výtěžek z této akce bude použit na zakoupení vybavení pokoje 
v nově vybudované části Domova odpočinku ve stáří Justynka (pro klienty 
se stařeckou demencí). 
Děkujeme všem lidem, kteří nás podpoří darováním věcí či zakoupením 
drobných dárků. 
Bližší informaci o akci získáte na telefonu č. 776 654 7�0.

Alexandra Křovinová a KIS Hronov

Skautské středisko Bor Velké Poříčí
nabírá nové členy do svých družin
Vlčata (kluci - 2., 3. a 4. třída) - schůzka každý pátek od �5.00 h
Světlušky (holky - 2., 3. a 4. třída) - schůzka každou sobotu od �5.00 h
Skauti (holky a kluci - 5., 6. a 7. třída) - schůzka každou středu od �6.00 h
Sraz je vždy na náměstí ve Velkém Poříčí u skautské nástěnky.
Na co se děti mohou těšit? Na dobrodružství, hry, zábavu, poznávání pří-
rody, tvůrčí rukodělné činnosti, nacvičování scének, získávání skautských 
dovedností …a to vše v partě svých vrstevníků
Pro bližší informace volejte: +420 /607 728 55� 
nebo e-mail: skaut.vp@seznam.cz

Antonín Šimek ml.

Informace pro rodiče žáků 9. tříd ZŠ
Ve dnech 2. a 3. října 2009 se v prostorách haly Hamra v Náchodě  uskuteční 
prezentační akce středních škol pod názvem PRO FUTURO – VÝSTAVA 
STŘEDNÍCH ŠKOL REGIONU KLADSKÉ POMEZÍ. Záštitu nad pře-
hlídkou přijali pan Bc. Lubomír Franc, hejtman Královéhradeckého kraje, 
PhDr. Bc. Jiří Nosek, radní Kraje a pan Ing. Oldřich Čtvrtečka, starosta 
Města Náchoda.  Akce se koná s finanční podporou Kraje.
 Na výstavu je přihlášeno více než 30 vystavovatelů a dohodou se základ-
ními školami bude organizována doprava žáků 9. tříd z regionu. Partnery 
akce jsou Krajská hospodářská komora Královéhradeckého kraje – Jedna-
telství Náchod, Branka o.p.s. Náchod, Střední škola oděvní, služeb a ekono-
miky Červený Kostelec a Střední škola propagační tvorby a polygrafie Velké 
Poříčí. Generálním sponzorem je Česká spořitelna OP Náchod. Cílem akce 
je poskytnout žákům 9. tříd a jejich rodičům informace o nabídce oborové 
struktury všech typů středních škol. 
Výstava je otevřena rodičům a veřejnosti v pátek 2. října od 8 do �7 hodin, 
v sobotu 3. října 2009 od 8 do �2 hodin. Vstup na přehlídku je bezplatný! 

Marcela Štěpánková
za pořadatele 

bon miroir spol. s r.o.
Hronov 

Závod, který tu ještě nebyl 
V sobotu 3. října nebo �0. října (sledujte plakátovací plochy, kde bude na 
pozvánce termín upřesněn) se bude konat ve skateparku ve Velkém Poříčí 
zcela ojedinělý týmový závod, který v Čechách ještě nebyl. 
Jak celý název závodu „6/6 Ride the team, Team the ride“ napoví, jedná se 
o streetstylový závod na BMX kolech pro 6 týmů. V každém týmu bude 
jeden pozvaný profesionální jezdec a pět 
přihlášených závodníků. 
Od �0 hodin se pojede kvalifikace, ze které 
porota vybere 30 nejlepších jezdců. Profi 
jezdci se zhostí role coache a pokusí se vést 
všemi dostupnými prostředky svůj tým  
k vítězství. Týmy se utkají v těchto 
disciplínách: �. Contest (jízda jednotliv-
ců), 2. Best trik (3 pokusy provedení nej-
lepšího triku jezdce), 3. Team ride (celý 
tým sesynchronizuje společnou jízdu 
v parku). Samozřejmostí bude občerst-
vení (točené pivo, grilované klobásy,..), 
dobrá aparatura a moderovat celou akci 
bude Jan Cvachovec, který uvádí celou 
sérii mistrovství ČR ve freestyle BMX. 
Takže pokud vás tato akce oslovila, určitě přijďte na tyto adrenalinem 
nabité závody. Těšíme se na Vás! 

Akci pořádá OS První řešení za podpory městyse Velké Poříčí  
a Královehradeckého kraje.



DALŠÍ ČÍSLO ZPRAVODAJE VYJDE �. PROSINCE 2009

Poříčský zpravodaj vydává Městys Velké Poříčí, Náměstí 56�, 549 32, Velké Poříčí, 
IČO 65445�, pod evid. č. MK ČR E �4490 

Příspěvky zasílejte nejpozději do �0. dne měsíce před datem vydání. 
Výtisk zdarma. 

E-mail: velke.porici@tiscali.cz 
www.velkeporici.cz 

Tato tiskovina byla zhotovena v rámci odborné výuky žáků Střední školy propagační tvorby a polygrafie Velké Poříčí. 

Městys Velké Poříčí
prodá poslední volný pozemek

na nově budovaném sídlišti „Nad Svahem“
Výměra ��94 m2, cena 650,-- Kč/m2

Pozemek je kompletně zasíťován.
Informace na Úřadu městyse Velké Poříčí,

tel. 49� 482 732


